



## ECTA President

Michael Franz

E-Mail: [president@ecta.de](mailto:president@ecta.de)

### Turn of the year

Dear dancers,

By the time you read these lines, we have almost arrived at Christmas and the turn of the year is just around the corner.

A lot has happened in 2023. Dance activities have picked up momentum in a wider range after the long Corona break. Certainly, the number of participants at club nights as well as at special dances and jamborees are not yet where we would all like them to be. It would be nice to get them back to pre-covid levels, but that will probably take some time.

We had two great Jamborees. The Spring Jamboree in Kuchen and the Fall Round-Up in Dachau. Thanks to the organizers. You put in every possible effort and delivered a great organization. It was only because of your energy that we were able to experience such great events.

In addition, the four ECTA branch specific events took place, also organized by EAASDC clubs. These were the Student Jamboree in Hochdorf, the Round Dance Festival in Garching, the Clog Convention in Niedernhausen and the Contra- and Traditional Dance Convention in Sauerlach.

### Jahreswechsel

Liebe Tänzerinnen und Tänzer,

wenn Ihr diese Zeilen lest, sind wir fast bei Weihnachten angekommen und der Jahreswechsel steht auch bald vor der Tür.

In 2023 ist eine Menge passiert. Die Tanzaktivitäten haben nach der langen Corona-Pause auf breiter Front wieder Fahrt aufgenommen. Sicherlich, die Teilnehmerzahlen sowohl bei Clubabenden als auch bei Specials und Jamborees sind noch nicht da, wo wir sie alle gerne hätten. Es wäre schön, sie wieder auf Vor-Corona-Niveau zu bekommen, aber das wird wohl noch etwas dauern.

Wir hatten zwei tolle Jamborees. Das Spring Jamboree in Kuchen und das Fall-Round-Up in Dachau. Danke an die Ausrichter. Ihr habt Euch alle erdenkliche Mühe gegeben und jeweils eine tolle Organisation abgeliefert. Nur durch Eure Tatkraft haben wir solch tolle Veranstaltungen erleben dürfen.

Zudem fanden die vier Spartenveranstaltungen der ECTA, ebenfalls durch Ausführung von EAASDC Vereinen, statt. Dies waren das Student Jamboree in Hochdorf, das Round Dance Festival in Garching, die Clog Convention in Niedernhausen und die Contra- und Traditional Dance Convention in Sauerlach. Auch hierfür einen ganz herzlichen Dank an die ausrichtenden Vereine.

A big thank you to the organizing clubs for this too. Thanks also to all the ECTA leaders for the work done in the clubs and at the events. You are the ones who always give the dancers fun and make them want more. Thanks!

So, you as dancers finally had plenty of choice again.

And now come all the Christmas celebrations. I myself am already looking forward to the Advent and Christmas season. I can finally eat my beloved gingerbread, marzipan and Aacheningerbread again.

Well, we will soon be back at the turn of the year. The year goes by so quickly and so does this review. And next year? Every Caller, Cuer, Instructor and Prompter will work hard again to provide you with wonderful club nights, special dances and jamborees.

Organizers are currently still being sought for one or the other event (ECTA Student Jamboree and the Fall Round-Up of EAASDC & ECTA). How about a good intent for the New Year 2024?

We wish you and your loved ones a peaceful Christmas 2023 and a good and healthy transition into the new year 2024,

Yours, Michael  
ECTA President



Dank auch an all die Leader der ECTA für die in den Vereinen und auf den Veranstaltungen geleistete Arbeit. Ihr seid diejenigen, die den Tänzern immer wieder Spaß bereiten und Lust auf mehr machen. Danke!

Ihr als Tänzer hattet also endlich wieder reichlich Auswahl.

Und nun kommen die ganzen Weihnachtsfeiern. Ich selbst freue mich schon auf die Advents- und Weihnachtszeit. Kann ich doch nun endlich wieder meine heiß geliebten Lebkuchen, Marzipan und Printen essen.

Tja, und dann sind wir eben auch schon bald wieder beim Jahreswechsel. So schnell geht das Jahr vorbei und auch diese Rückschau. Und nächstes Jahr? Da wird sich ein jeder Caller, Cuer, Instructor und Prompter erneut wieder ins Zeug legen, um Euch wieder schöne Clubabende, Specials und Jamborees zu bereiten.

Für die eine oder andere Veranstaltung (ECTA Student Jamboree sowie das Fall-Round-Up von EAASDC & ECTA) werden derzeit noch Ausrichter gesucht. Wie wäre es mit einem guten Vorsatz für das neue Jahr 2024?

Euch und Euren Lieben ein geruhames Weihnachtsfest 2023 und einen guten und gesunden Übergang in das neue Jahr 2024,

Euer Michael  
ECTA Präsident

